
PROTOKÓŁ 
z obrad XXXVI Sesji VI kadencji  Rady Miejskiej w Brześciu Kujawskim 

w dniu 25 września 2014r. 
o godz. 15.00 

 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie obrad XXXVI Sesji VI Kadencji Rady Miejskiej w Brześciu Kujawskim. 
- stwierdzenie quorum 
- przedstawienie i przyjęcie porządku obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z obrad XXXIV Sesji VI Kadencji Rady Miejskiej 
w Brześciu Kujawskim. 
3. Przedstawienie informacji Burmistrza Brześcia Kujawskiego dotyczącej prac między 
sesjami Rady Miejskiej. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2014 rok. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brześć 
Kujawski na lata 2014-2022. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na pokrycie  deficytu 
budżetowego w 2014r. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia ,, Programu współpracy Gminy Brześć Kujawski z 
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego ” w roku 2015. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie  rozpatrzenia i załatwienia skargi. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie współpracy z  Powiatem Włocławskim przy realizacji projektu 
p.  n. „Przebudowa drogi powiatowej nr 2908C Kąkowa Wola – Lubraniec od km 0+000 do 
km 6+910,30” w 2015 roku. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie  współpracy z Gminą Lubraniec i Powiatem Włocławskim 
przy realizacji projektu p. n. „Przebudowa ciągu komunikacyjnego Bielawy – Dobierzyn – 
Kazanie – Sokołowo”.   

11. Podjęcie uchwały w sprawie  współpracy z Powiatem Włocławskim przy realizacji 
projektu p. n. „ Przebudowa ciągu komunikacyjnego – ul. Przemysłowa, Mickiewicza 
(skrzyżowanie)  i  Traugutta w miejscowości Brześć Kujawski. 
12. Interpelacje i zapytania. 

13. Wolne wnioski. 

14. Zakończenie obrad  XXXVI Sesji VI Kadencji Rady Miejskiej w Brześciu Kujawskim. 
 
Ad 1.Otwarcie obrad XXXV Sesji VI Kadencji Rady Miejskiej w Brześciu Kujawskim. 
- stwierdzenie quorum 
- przedstawienie i przyjęcie porządku obrad. 
Otwarcia obrad  dokonał  Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Grzegorz Ochmański, informując, że   
w obradach uczestniczy 13 radnych (lista obecności w załączeniu). 
Ponadto obecni byli: 
Burmistrz Brześcia Kujawskiego – Pan Wojciech Zawidzki; 
Z-ca Burmistrza – Pan Paweł Małas; 
 Sekretarz Gminy – Pan Leszek Ołdyński; 
Skarbnik Gminy – Pani Joanna Wojtczak;  
Inspektor w Wydziale Inwestycji i Infrastruktury – Pan Sławomir Wolski; 
Radca Prawny – Pan Wojciech Borkowski; 
Kierownicy jednostek organizacyjnych; 
Sołtysi. 
Przewodniczący obrad poprosił aby na wniosek Burmistrza dodać do porządku obrad kolejny punkt 
tj „Podjęcie   uchwały  w sprawie  współdziałania z Powiatem Włocławskim w wykonaniu zadań w 



zakresie przebudowy dróg powiatowych oraz udzielenia Powiatowi Włocławskiemu pomocy 
finansowej”  i przyjąć go jako 12. 
W tym momencie do obrad dołączył Radny Jan Karkosiński i tym samym obecnych jest 14 radnych. 
 

Porządek  obrad wraz ze zgłoszoną poprawką został przyjęty trzynastoma  głosami „za” , 
przy braku głosów „przeciwnych”  i jednym głosie  „wstrzymującym się” . 

 
Ad 2. Przyjęcie protokołu z obrad XXXV  Sesji VI Kadencji Rady Miejskiej w Brześciu 
Kujawskim. 
 

Rada Miejska dwunastoma  głosami „za”, przy 
 braku głosów „przeciwnych” i dwóch głosach   „wstrzymujących się”  przyjęła protokół 

 z obrad  XXXV Sesji VI Kadencji Rady Miejskiej   
 

Ad 3. Przedstawienie informacji Burmistrza Brześcia Kujawskiego dotyczącej prac między 
sesjami Rady Miejskiej. 

Burmistrz przedstawił  zadania  realizowane między sesjami Rady Miejskiej: m. in. rozstrzygnięto 
przetarg na budowę oświetlenia drogowego w miejscowości Wieniec; podpisano umowę z firmą 
„Twój – Ogród” na wykonanie zagospodarowania garden – fitness przy Szkole Podstawowej Nr 2 w 
Brześciu Kujawskim, podpisano z Funduszem Ochrony Środowiska umowę na finansowanie IV 
etapu utylizacji azbestu, i z Urzędem Marszałkowskim na finansowanie budowy infrastruktury 
drogowej i oświetleniowej w Brzeskiej Strefie Gospodarczej Machnacz – Pikutkowo, podpisano z 
firmą KO- BUD  umowę na rewitalizację jeziora Cmentowo, i z firmą DROG – TOM na budowę 
drogi w miejscowości Wolica. Dokonano też sprzedaży nieruchomości przy ul. Limanowskiego i 
lokalu na osiedlu Falborek. 

Radny Janusz Barański zapytał  kiedy zakończy się remont Szkoły Podstawowej w Wieńcu? 
Burmistrz odpowiedział, że termin zakończenia to 15 października. 

 
Przed przystąpieniem do omawiania uchwał, Przewodniczący  Rady Miejskiej  poinformował, że  
projekty uchwał były omawiane na wspólnym posiedzeniu  komisji Rady Miejskiej   22 września 
2014r. 
 

Ad 4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2014 rok. 
Pani Skarbnik poinformowała, że oprócz zmian  omówionych na posiedzeniu komisji wprowadzono 

zmiany dotyczące dotacji dla pomocy społecznej w kwocie 2.850,- , co spowodowało , że 
zwiększył się plan dochodów jak i plan wydatków bieżących, nastąpiło również  przeniesienie 
środków z wydatków bieżących na  wydatek inwestycyjny. Dołączono też załącznik nr 6 związany 
z dotacjami na zadania zlecone. 

 
Rada Miejska dwunastoma   głosami „za”, przy braku głosów „przeciwnych” i dwóch głosach 

„wstrzymujących się” przyjęła uchwałę w sprawie zmian w budżecie gminy na 2014 rok. 
 

Ad 5. Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brześć 
Kujawski na lata 2014-2022. 

Pani Skarbnik poinformowała, że projekt uchwały  uległ zmianie w związku z wydatkami związanymi 
z zadaniami inwestycyjnymi przewidzianymi do realizacji w ramach Narodowego Programu  
Budowy Dróg Lokalnych, z wprowadzoną dotacją udzieloną powiatowi oraz przebudową  ciągu 
komunikacyjnego przy ul. Przemysłowej, Mickiewicza (skrzyżowanie) , Traugutta. 

 
Rada Miejska jedenastoma głosami „za”, przy braku głosów „przeciwnych” i  trzech głosach 

„wstrzymujących się” przyjęła uchwałę w sprawie  zmiany  Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Brześć Kujawski na lata 2014-2022. 



 
 Ad 6. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na pokrycie  

deficytu budżetowego w 2014r. 
Radny Jan Karkosiński poprosił o podanie zadłużenia na dzień dzisiejszy? 
Pani Skarbnik przekazała, że  dane te będą znane po sporządzeniu sprawozdania finansowego za 
wrzesień czyli do 22 października, natomiast ogólne zadłużenie  na koniec roku jest planowane 
w wysokości 19.861.737,78. 
Pani Skarbnik dodała, że dane o zadłużeniu są również ujęte w  informacji o przebiegu wykonania 
budżetu Gminy za I półrocze 2014r. 
 
Rada Miejska dwunastoma  głosami „za”, przy braku głosów „przeciwnych” i  dwóch głosach 
„wstrzymujących się” przyjęła uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na 

pokrycie  deficytu budżetowego w 2014r. 
 

Ad 7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia ,, Programu współpracy Gminy Brześć Kujawski 
z podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego ” w roku 2015. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag do przedmiotowej uchwały, wobec tego przystąpiono do głosowania. 
 

Rada Miejska dwunastoma  głosami „za”, przy braku głosów „przeciwnych” i  dwóch głosach 
„wstrzymujących się” przyjęła uchwałę w sprawie przyjęcia ,, Programu współpracy Gminy 

Brześć Kujawski z podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego ” w roku 
2015. 

 
Ad 8. Podjęcie uchwały w sprawie  rozpatrzenia i załatwienia skargi. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag do przedmiotowej uchwały, wobec tego przystąpiono do głosowania. 
 

Rada Miejska głosując czterema  głosami „za”, przy ośmiu głosach „przeciwnych” i  jednym 
głosie „wstrzymującym się” nie przyjęła uchwały w sprawie  rozpatrzenia i załatwienia 

skargi. 
W związku z tym, że uchwała nie została przyjęta zgodnie z  opinią Komisji Rewizyjnej radny 
Mariusz Czyżniejewski złożył rezygnację z pełnienia funkcji Przewodniczącego tej Komisji. 
Następnie poprosił o uzasadnienie  czemu skarga została uznana za bezzasadną? 
Przewodniczący RM wyjaśnił, że głosowanie było za skargą zasadną i skoro 4 radnych głosowało za 
a 8 było przeciwnych to w tej sytuacji uchwała nie otrzymuje poparcia i skargę uznaje się za 
bezzasadną. 
Radny M. Czyżniejewski dodał, że skarga powinna być rozpatrywana albo jako zasadna albo 
niezasadna, uzasadnienie do skargi zasadnej było a do bezzasadnej brakuje, wobec tego poprosił o to 
uzasadnienie. 

     Przewodniczący RM dopytał czy ma dać na piśmie ile osób i jak głosowało? 
    Radny M. Czyżniejewski dodał, że należy uzasadnić na jakiej podstawie Rada przyjęła bezzasadność 

skargi. 
     Przewodniczący RM uznał, że głosowanie zakończyło procedurę tej uchwały. 
     Radna Gizela Gliszczyńska dodała, że skarga ta była rozpatrywana na posiedzeniu Komisji 

Rewizyjnej i istotnie wniosek był jeden, uznający skargę za zasadną, ale w sensie procedury 
załatwiania formalnego wniosku skarżącego, a nie czy oświetlenie i drogę powinno się skarżącemu 
zbudować, zresztą wnioski skarżącego praktycznie zostały zrealizowane. 

 Radny J. Barański przekazał, że jedyne co można zarzucić to to, że nie było odpowiedzi pisemnej 
Burmistrza na złożony wniosek skarżącego. 

 Ad 9. Podjęcie uchwały w sprawie współpracy z  Powiatem Włocławskim przy realizacji 
projektu p.  n. „Przebudowa drogi powiatowej nr 2908C Kąkowa Wola – Lubraniec od km 
0+000 do km 6+910,30” w 2015 roku. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag do przedmiotowej uchwały, wobec tego przystąpiono do głosowania. 



 
Rada Miejska trzynastoma  głosami „za”, przy braku głosów „przeciwnych” i  jednym głosie 
„wstrzymującym się” przyjęła uchwałę w sprawie współpracy z  Powiatem Włocławskim przy 
realizacji projektu p.  n. „Przebudowa drogi powiatowej nr 2908C Kąkowa Wola – Lubraniec 

od km 0+000 do km 6+910,30” w 2015 roku. 
 

Ad 10. Podjęcie uchwały w sprawie  współpracy z Gminą Lubraniec i Powiatem Włocławskim przy 
realizacji projektu p. n. „Przebudowa ciągu komunikacyjnego Bielawy – Dobierzyn – Kazanie 
– Sokołowo”.   

Radni nie wnieśli żadnych uwag do przedmiotowej uchwały, wobec tego przystąpiono do głosowania. 
 
Rada Miejska dwunastoma  głosami „za”, przy braku głosów „przeciwnych” i dwóch głosach 
„wstrzymujących się” przyjęła uchwałę w sprawie współpracy z Gminą Lubraniec i Powiatem 

Włocławskim przy realizacji projektu p. n. „Przebudowa ciągu komunikacyjnego Bielawy – 
Dobierzyn – Kazanie – Sokołowo”.   

 
Ad 11. Podjęcie uchwały w sprawie  współpracy z Powiatem Włocławskim przy realizacji 

projektu p. n. „ Przebudowa ciągu komunikacyjnego – ul. Przemysłowa, Mickiewicza 
(skrzyżowanie)  i  Traugutta w miejscowości Brześć Kujawski. 

Radny J. Karkosiński zapytał czy na tym skrzyżowaniu będzie  rondo? 
Burmistrz przekazał, że ronda nie będzie, tylko pełne skrzyżowanie wydzielone wysepką. 
 

Rada Miejska trzynastoma  głosami „za”, przy braku głosów „przeciwnych” i jednym głosie 
„wstrzymującym się” przyjęła uchwałę w sprawie współpracy z Powiatem Włocławskim przy 

realizacji projektu p. n. „ Przebudowa ciągu komunikacyjnego – ul. Przemysłowa, 
Mickiewicza (skrzyżowanie)  i  Traugutta w miejscowości Brześć Kujawski. 

 
 Ad 12.  Podjęcie   uchwały  w sprawie  współdziałania z Powiatem Włocławskim w wykonaniu 

zadań w zakresie przebudowy dróg powiatowych oraz udzielenia Powiatowi Włocławskiemu 
pomocy finansowej. 

 Burmistrz poinformował, że uchwała ta jest jakby zobowiązaniem do zaplanowania środków 
finansowych powiatowi jako dofinansowanie do zadań przebudowy dróg powiatowych w 2015 
roku.  Uchwała jest potrzebna na moment  złożeniem wniosku, jako jego załącznik. 

      Radny R. Szeleziński zapytał skoro podejmowana jest oddzielna uchwała na każde zadanie
 dotyczące  przebudowy drogi powiatowej to po co ta ogólna? 

Burmistrz dodał, że ta uchwała jest uzupełnieniem tych poprzednich uchwał. 
                                                      

Rada Miejska jedenastoma  głosami „za”, przy braku głosów „przeciwnych” i trzech głosach 
„wstrzymujących się” przyjęła uchwałę w sprawie współdziałania z Powiatem Włocławskim 
w wykonaniu zadań w zakresie przebudowy dróg powiatowych oraz udzielenia Powiatowi 

Włocławskiemu pomocy finansowej. 
     Ad 13. Interpelacje i zapytania. 
 Radny R. Szeleziński  zapytał czy w tym roku szkolnym rodziny z trudną sytuacją materialną 

otrzymały pomoc  finansową przy zakupie np. książek, odzieży, jeżeli tak to jaką ? Zapytał również 
o dzieci 6-letnie ile  przystąpiło do nauki i czy szkoły były przygotowane do ich przyjęcia? Na czym 
polega  praca asystenta nauczyciela i czy w naszych szkołach tacy asystenci są zatrudnieni? 
Z-ca Burmistrza Paweł Małas  przekazał, że pomoc finansowa jest udzielana rodzinom biednym o 
niskich dochodach w rodzinie, w postaci stypendiów i zasiłków szkolnych. Realizowana jest również 
wyprawka szkolna, po raz pierwszy w tym roku dzieci klas pierwszych otrzymały darmowe 
podręczniki. Wnioski o stypendia szkolne składano do 15 września, a są realizowane dwuetapowo w 
I półroczu i II półroczu. Co do 6-latków  przekazał, że  jedynie  w  mniejszych szkołach dzieci 7-
letnie realizują obowiązek szkolny wraz z 6-latkami. W Szkole Podstawowej Nr 1 utworzono 



dodatkową klasę, (razem są cztery klasy pierwsze), ale   nie skutkuje to wydłużeniem czasu pracy 
szkoły. W klasach dla pierwszoklasistów  przygotowano odpowiednią wielkość ławek i krzeseł oraz 
kącik zabaw.  Ogółem  do klas pierwszych przyjęto 49 sześciolatków, prawo zezwala, aby do grudnia 
rodzice zdecydowali o powrocie dziecka do  przedszkola. Odnośnie asystenta nauczyciela przekazał, 
że  musi posiadać takie same umiejętności jak nauczyciel, ale zatrudniany jest poza  kartą nauczyciela 
na podstawie  umowy o pracę. Obowiązkiem jego jest służyć pomocą nauczycielom w klasach 
licznych, ale u nas nie było potrzeby zatrudniania asystentów. 
Radny Piotr Pakulski poprosił o postawienie aktywnych znaków z zakazem skrętu w lewo z ul. 
Głowackiego na ul. Dubois oraz zakazu wjazdu, ponieważ bardzo często tam wjeżdżają samochody 
ciężarowe, jeden nawet zniszczył istniejące tam lustro. 
Burmistrz poinformował, że wystąpimy o spotkanie z przedstawicielami Zarządu Dróg 
Wojewódzkich, w temacie ich dróg. 
Radny J. Barański stwierdził, że podoba mu się zagospodarowany teren zieleni przy Szkole 
Podstawowej Nr 1 ale brakuje placu zabaw dla dzieci.   
Burmistrz poinformował, że  planujemy na wiosnę przyszłego roku  zakupienie odpowiedniego 
sprzętu  na plac zabaw.  Teraz nie można tego realizować bo jeszcze zieleń nie została odebrana od 
wykonawcy. 
Radny J. Barański podziękował za naprawienie chodnika przy cmentarzu w miejscowości Wieniec i 
poprosił o nasadzenie drzewek w drugiej części Wieńca. 
Radny M. Czyżniejewski poprosił o postawienie znaku zakazującego wjazdu samochodów 
ciężarowych przy wjeździe  przy  ul. Kościuszki, i zapytał, czy  planowane jest utwardzenie ul. 
Rybaki?, poprosił aby firma „Saniko” dokonała mycia pojemników jak również, chociaż dwa razy w 
roku, zorganizowała wywóz odpadów wielkogabarytowych. 
Burmistrz poinformował, że nowelizacja ustawy „śmieciowej” ma wprowadzić nowe zasady   
egzekucji opłat i  zasadę stawek maksymalnych.  Jeżeli chodzi o odbiór odpadów 
wielkogabarytowych to zorganizowanie takiej zbiórki  należy do gminy, tylko należało by przeliczyć  
koszt. Nadal obowiązuje PSZOK , do którego można zwozić tego typu odpady  we własnym zakresie.  
Co do ul. Rybaki poinformował, że będzie  projekt natomiast realizacja po  2015 roku. 
Radny R. Szeleziński zapytał o parking dla targowiska po odbudowaniu wałów? 
Burmistrz odpowiedział, że nie będzie osobnego parkingu z braku miejsca. 
Radny Grzegorz Koźmiński zapytał o inwentaryzację dróg co do ich stanu? Dodał, że na drodze 
Dubielewo – Brzezie powstało bardzo dużo ubytków. 
Burmistrz odpowiedział, że do wymiany jest kilka trylinek i  zleci jej wykonanie  Zakładowi Usług 
Komunalnych. 
Radny J. Karkosiński poprosił o wydłużenie czasu pracy oświetlenia  przy Szkole Podstawowej w 
Brzeziu, wzdłuż drogi Włocławek – Inowrocław i przy kościele, bo nie ma monitoringu a młodzież 
wieczorami dewastuje sprzęt. 
Burmistrz poinformował, że sołectwo zgłosiło z funduszu sołeckiego zamontowanie monitoringu. 
Radny J. Karkosiński dodał, że chodzi  o założenie czterech lamp i poprosił o naprawienie drogi w 
Brzeziu wokół ośrodka zdrowia. 
Ad 14. Wolne wnioski. 
Radna powiatowa Jadwiga Molenda poinformowała, że na ostatnim posiedzeniu wspólnych Komisji 
Rady Miejskiej  Radny Szeleziński zgłosił wniosek o poparcie stanowiska Rady Powiatu w sprawie 
modernizacji i przebudowy dróg wojewódzkich przebiegających przez Gminę Brześć Kujawski, ale 
nie  zostało to ujęte w porządku obrad dzisiejszej sesji  i z tego powodu jest jej bardzo przykro. 
Burmistrz poinformował, że  wystosujemy do Zarządu Dróg Wojewódzkich wniosek o przystąpienie 
do rozwiązania problemów naszych trzech dróg wojewódzkich jednej o przyspieszenie budowy, 
drugiej o zakończenie projektowania a trzeciej o przystąpieniu do projektowania. 
Radny G. Koźmiński zapytał  czy teren Nowego Młyna  będzie w jakiś sposób zagospodarowany? 
Burmistrz odpowiedział, że należy mieć nadzieję, że nowy właściciel przystąpi do zagospodarowania  
ternu. 

Ad 15. Zakończenie obrad XXXVI Sesji VI Kadencji Rady Miejskiej w Brześciu Kujawskim. 



Przewodniczący RM Grzegorz Ochmański podziękował wszystkim za przybycie, udział i zakończył 
obrady Sesji . 

 
Protokół sporządziła: 

     Magdalena Mierzwicka. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


